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خوش بینی به آمریکا را باید به زباله دان تاریخ انداخت

سردار محمدرضا نقدی در مراسم بزرگداشت شکست آمریکا در صحرای طبس، اظهار داشت: در ده ها حادثه تاریخی بزرگ، آمریکا به ستیز برخاسته و در همه شکست خورده اما درس عبرت نگرفته است. 
وی تصریح کرد: حوادث امروز اتمام  حجت با غربی هاســت، به گونه ای که امروز با این ملت نمی توان با حرف زور صحبت کرد. رئیس ســازمان بسیج مستضعفین با بیان اینکه طوفانی به پا خواهیم کرد و تا 
نابودی رژیم صهیونیســتی و آزادی قدس از پا نخواهیم نشســت، گفت: آمریکا با این اعمال خود ملت های منطقه را به جایی می رساند که برای آزادی بشر و تحقق صلح جهانی هیچ راهی جز نابودی رژیم 

صهیونیستی وجود نداشته باشد. نقدی با بیان اینکه ملت ایران با هیچ ملتی قابل مقایسه نیست، افزود: از میان تجارب ارزشمند به این نتیجه می رسیم که پرونده خوش بینی به آمریکا را باید برای همیشه به 
زباله دان تاریخ انداخت. وی با بیان اینکه کســانی که به آمریکا خوش بین بودند اگر بیدار نشــوند آنها هم ضمیمه این پرونده خواهند شد، یادآور شد: راهی جز پیشرفت نداریم که این امر با استفاده از  

ظرفیت های عظیم انســانی که اکنون داریم محقق می شود. رئیس سازمان بسیج مســتضعفین ادامه داد: این ظرفیت ها را فعال کرده و با بازوان خودمان ایران را فعال می کنیم، زیرا نگاه به 
دست اجانب هیچ هزینه ای جز ذلت و خواری نخواهد داشت.

وزارت نفت مخالف بنزین دو نرخی است
بیژن زنگنــه وزیر نفت دربــاره دو نرخی بودن 
قیمت بنزین با اشــاره به این که موافق بنزین 
دو نرخی نیســت، اعلام کرد: دو نرخی بودن 
قیمت بنزین فساد می آورد و وزارت نفت نه تنها 
به دو نرخی بودن قیمت بنزین بلکه با دو نرخی 
بودن هیچ فرآورده نفتی موافق نیست. وی با 

بیان این که البته اگر مجلس این موضوع را تصویب کند دولت ملزم به اجرای آن 
است درباره این که آیا دولت طرح اصلاحی درباره بنزین دو نرخی ارائه می دهد، 
تصریح کرد: هنوز در این زمینه بحثی نشده است. براساس گزارش وزارت نفت، 
مدیرشرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی هم پیشتر در این زمینه گفته 
بود: چنانچه مجلس و دولت تصمیم بگیرند؛ ملزم هستیم بنزین را دو نرخی و با 
کارت توزیع کنیم. عباس کاظمی افزوده بود: با توجه به شرائط کنونی پیشنهادمان 
تک نرخی ماندن بنزین است و دلیلی نمی بینیم که بنزین چند نرخی عرضه شود.

حضور ایران در اجلاس مثبت بود
حجــت خدایی ســوری عضو کمیســیون 
امنیت ملی در واکنش به برخی انتقادات در 
مورد نحوه حضور ایران در اجلاس سازمان 
همکاری هــای اســلامی گفــت:  علیرغم 
انتقادات مطرح شده ایران توانست با حضور 
در ایــن اجلاس مقــداری از فضاســازی و 

جوسازی علیه جمهوری اســلامی را کاهش دهد و هماهنگی های بوجود 
آمده را بر هم زند. وی ادامه داد: رفتار خوب هیأت دیپلماتیک همچون حاضر 
نشدن در جلســه نهایی صدور بیانیه در اعتراض به رفتارها و صحبت های 
رئیس جمهور با اردوغان توانســت اقتدار ایران را به خوبی نشان دهد. ما به 
دلیل اتخاذ مواضع انقلابی و حقانیت مان انتظار نداریم که تمامی کشورهای 
منطقه به خصوص آن هایی که وابسته به غرب هستند از ما تعریف و تمجید 

کنند. این خود دلیل بر اتفاقات اجلاس سازمان همکاری اسلامی است.

لزوم تغییر در جریان اصولگرایی
حشــمت الله فلاحت پیشــه  در مورد آینده 
جریــان اصولگرایی با توجه به شکســت و 
ناکامی ایــن جریــان در انتخابات مجلس 
شورای اســلامی در شهر تهران گفت: اگر 
اصولگرایی نتواند خودش را به خواسته ها و 
نیازهای مردم نزدیک کند، همچنان دچار 

مشــکلات پیشــین خود در ترغیب افراد خواهد بود. فلاحت پیشه در مورد 
لزوم بازســازی روند حرکتی جریان اصولگرایی گفت: نخبگان اصولگرایی 
در داخل سعی می کنند اختلافات داخلی خود را تعدیل کنند و رفتار مذاکره 
را با جناح دیگر را در جامعه ایجاد کنند و لازمه این امر هم دوری جســتن از 
تندروها و جریان های افراطی اســت. فلاحت پیشــه همچنین راه احیای 
جریان اصولگرایی را همکاری و مذاکره با دولت و رقبا برای حل مشکلات 

جامعه برشمرد. 

 صداوسیما 
به دلایل جناحی از ظرفیت 

حوزه استفاده نمی کند
عضو ارشد مجمع مدرســین و محققین حوزه علمیه 
قــم گفــت: اینکــه در صداوســیما از ظرفیت حوزه 
اســتفاده نمی شــود، به نــگاه جناحی صداوســیما 
ارتباط دارد. آیت الله ســیدمحمدعلی ایازی  با گلایه 
از جنبــه تخریبــی برنامه های مذهبی صداوســیما 
اظهار داشــت: برخی ســخنان اثر تخریبــی دارند؛ 
تخریب کنندگی آن هم تخریب عقاید اســت؛ یعنی 
مســائلی در این برنامه ها مطرح است که هیچ پایه و 

اساسی در دین ندارد، اما پخش می شوند.
این مفســر قرآن کریــم اضافــه کرد: بــه دو دلیل 
این نــوع برنامه هــای مذهبی صداوســیما، خیلی 
خطرناک تر از برنامه هایی اســت که شاید ما هر روزه 
در مســاجد و... شــاهد آن هســتیم؛ به دلیل اینکه 
اولا چون دایره شــعاع مخاطبان آن بیشــتر است و 
شنوندگان و بینندگان بیشتری با آن روبرو می شوند؛ 
مثلا اگر در یک مجلس و محفل محدودی کسانی 
حرفــی را مطــرح کننــد، آن حرف در یــک فضای 
محدودی می مانــد، اما وقتی صحبت نادرســت و 
تخریب کننده ای در وسعت زیاد منتشر شود، چنین 
مطالــب تخریب کننــده ای به اســم مطالب دینی، 

توسعه پیدا می کند.
آیت اللــه ایازی بــا بیان اینکه خطــر دوم پخش این 
نوع برنامه ها این اســت که به خرافات مشــروعیت 
می دهد، تصریح کرد: سابقا در برخی محافل از این 
مسائل غلو، خرافه، تحریف و... وجود داشت اما در    
همان محفل می ماند، اما امروز وقتی یک رسانه در 
وســعت زیاد آنها را منتشــر می کند، به نوعی به آن 
خرافه ها مشروعیت می بخشد؛ و قهراً به مردمی که 
این افکار را باور ندارند، می گویند دین همین اســت 
که ما مطرح می کنیم؛ یعنــی فرقی نمی گذارند بین 
دینی که صداوســیما ترویج می کننــد و آن دینی که 

واقعیت است.
او در پاسخ به این ســؤال که چرا از بسیاری ظرفیت  
حــوزه علمیه قم بــرای بیان حقایق دینی اســتفاده 
نمی کند؟ گفت: اینکه صداوســیما از ظرفیت حوزه 
اســتفاده نمی شــود، به نــگاه جناحی صداوســیما 

ارتباط دارد.
این استاد حوزه علمیه قم افزود: واقعیت این است 
که صدا و سیما یک دســتگاه عام و ملی که بخواهد 
زبان همه اقشار و طبقات جامعه باشد نیست و مثلا 
بــرای دعوت از کار شناســان دینــی در برنامه های 
صداوسیما، گزینش می کنند و حاضر نیستند کسانی 
که مروج فکر مطلوب خودشــان نباشــند را دعوت 
کنند لذا با تســویه  و شخصیت سازی در برنامه های 
خــود دو کار می کنند؛ هم فکر مورد نظر خودشــان 
را ترویج می کننــد و هم شخصیت ســازی هایی که 
می خواهند را انجام می دهند و هم افراد دلخواه خود 
را به عناوین مختلف کار شــناس دینی و... به مردم 

معرفی می کنند.
آیت الله ایازی گفت: کتابی با عنوان »ره افسانه« در 
دو جلد نوشته ام؛ در بخشی از این کتاب، تحقیقات 
میدانی دربــاره کار رســانه و نقش رســانه در ترویج 
خرافات شــده و البته اشاره شــده که صداوسیما در 
این چند سال اخیر چقدر خرافات را ترویج کرده است؛ 
همچنیــن تأکید شــده که بعضی مســائل خرافات 
نیســتند، اما وقتی از جایگاه خودش خارج شد، باید 
نســبت به آن تذکر داد؛ یعنی چیزی که شعار است 
بیاید تبدیل به اصل شــود؛ مثلا چیــزی که نمره ۱ 
دارد، اما ما نمره ۲۰ را بــه آن بدهیم یا برعکس، آن 

مسئله را از جای خودش خارج کرده ایم

امید، ستایش، مهرداد
 از مرگ اولادی تا پرونده ستایش 

در سخنان محسنی اژه ای

 36 ماه تخریب 
با 3 ماه درست نمی شود

واکنش مرتضی بانک به منتقدان برجام و پسابرجام

غلامحسین محســنی  اژه ای در یکی دیگر از جلســه های نشست خبری خود پاسخگوی ســوالات خبرنگاران بود و 
به ســوالات مهمی هم پاســخ داد. بی شــک یکی از مهم ترین بخش های حرف های اژه ای به ماجرای امید کوکبی و 
بیماری اش باز می گشــت. محسنی اژه ای در پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه با توجه به وضعیت جسمانی امید کوکبی 
و اینکه نیمی از محکومیت خود را گذرانده اســت، قوه قضائیه چه تصمیمی را درباره وی اتخاذ می کند؟ گفت: ایشان 
به اتهام جاسوســی محاکمه و به ۱۰ سال حبس محکوم شده اند و حکم شان قطعی است. جرم جاسوسی برای بیگانه 
طبعاً  در مواردی مجازات بالاتر از این دارد. وی ادامه داد: به نظرتان آیا اگر کارمند معمولی جاسوسی کند مهم تر است یا 
کارمند فنی که می تواند با دادن اطلاعات به بیگانه خسارت بیشتری را به کشور وارد کند. معاون اول قوه قضاییه افزود: 
در مورد اصل جرم در این پرونده باید بگویم که رسیدگی شده و وی محکوم شده است. افراد داخل زندان هم مانند افراد 
دیگر مریض می شوند. اگر در داخل زندان امکانات زندان باشد که معالجه می شود در غیر این صورت به بیرون منتقل 
می شود. محسنی اژه ای بیان کرد: در مورد وی یادآور می شوم که در بیمارستان تحت درمان است. اگر پزشکی قانونی 
نظر دهد که حضور یک زندانی در زندان به طور مطلق و یا تحت شرایطی در زندان وضعیت او را تشدید می کند تصمیم 
لازم اتخاذ می شود. در این صورت سازمان زندان ها و دادیار زندان با نظر پزشکی قانونی می تواند شرایطی را فراهم کند 
و اگر شــرایط بیمار طوری باشد که باید قرنطینه شــود و به هیچ وجه امکان حضور وی در زندان نیاز نیست، لذا باید در 
بیمارستان ویژه تحت بستری باشــد که همه این امکانات با نظر پزشکی قانونی انجام می شود. محسنی اژه ای تاکید 

کرد: وی از امکانات لازم برخوردار است.

خودکشی »مهرداد اولادی« منتفی است
محسنی اژه ای در ادامه نشست خبری خود با خبرنگاران در پاسخ به سوال یکی از خبرنگاران در مورد علت فوت مهرداد 
اولادی فوتبالیســت کشــورمان و اینکه آیا در قوه قضاییه پرونده ای در مورد مرگ وی تشکیل شده است؟ گفت:  بله، 
پرونده ای در رابطه با فوت مرحوم مهرداد اولادی در دستگاه قضایی تشکیل شده است و جزء آن مواردی است که باید 
پزشــکی قانونی نسبت به آن اظهارنظر کند. وی ادامه داد: امروز از دادســتانی موضوع را پیگیر شدم و گفتند نظریات 
ابتدایی در این زمینه ارائه شــده، ولی پزشکی قانونی هنوز نتیجه نهایی »سم شناسی« را نداده است، اما قطعا موضوع 
خودکشی وی منتفی است، اما اینکه علت تامه مرگ چیست باید از سوی پزشکی قانونی مشخص شود و در حال حاضر 

منتظر پاسخ آزمایش ها هستیم.

بخشی از نظرات پزشکی قانونی در پرونده »ستایش« ارائه شد
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه در پرونده ستایش قریشی مطرح شده به دلیل اینکه قاتل جوان 
نابالغ اســت ممکن است او با وثیقه آزاد شود، گفت: این موضوع از ســه جنبه قابل بحث است، اول اینکه بحث وقوع 
جنایت است که به طور طبیعی همه از آن متأثر شدیم؛ چرا که جنایت بزرگی بود. جنبه دیگر جرمی است که اتفاق افتاده، 
دستگاه های مختلف و مردم واکنش نشان دادند. کسانی هم با خانواده مجنی علیه همدردی کرده اند و دستگاه های 
مســئول هم به جد و در اولین زمان ممکن وارد شــدند و با حساســیت بالا پرونده را دنبال کردند؛ بنابراین در اینجا همه 
دستگاه های ذی ربط به صورت فوق العاده وارد شدند و پرونده را تعقیب می کنند. آیا مانند جنایاتی که در آمریکا رخ داد 
و مردم را در روز روشن می کشتند و هیچ اتفاقی نمی افتاد و بعد از سال های سال قاتل را تبرئه می کردند، در رابطه با این 
پرونده اقدام شده است؟ که اینطور نیست، به جد همه دستگاه ها وارد موضوع شده اند.وی افزود: اولًا فردی که این کار 
را انجام داده نابالغ نبوده حدود ۱7 سال سن دارد و مسلماً پرونده اش به دادگاه می رود و رسیدگی می شود. اگر این جوان 
۱7 ساله مجازات شد مدعیانی که امروز می گویند چرا فرد را مجازات نمی کنید فردا بلند می شوند که وا کجا نشسته اید 
که حقوق بشــر در ایران نقض شد؛ چرا که یک جوان ۱7 ســاله را مجازات کردند. محسنی اژه ای تاکید کرد: به شدت 
تمام این پرونده قضایی دنبال می شــود، نظریاتی از پزشکی قانونی درخواست شده که بخشی از آن را دادند و امروز هم 

قرار بود بخشی را بدهند. بعد از نظریات پزشکی قانونی نسبت به مقتول و قاتل پرونده، اقدامات لازم انجام می شود.

معاون کل نهاد ریاســت جمهوری گفت: کسانی که امروز به عنوان عالم و اندیشمند وارد صحنه شده اند و از برجام 
انتقاد می کنند آن روزی که قطع نامه ها علیه ایران صادر می شــد کجا بودند؟ مرتضی بانک صبح امروز )یکشنبه( 
طی ســخنانی در جریان بازدید از گروه خودروسازی سایپا و در جمع مدیران این شــرکت اظهار کرد: برای کسانی 
که علاقه مندند این پیروزی بزرگ ملت ایران در صحنه سیاســی و اقتصادی دنیا را به ضعف تبدیل کنند، متاســف 
هســتم. جای تعجب دارد که عده ای از نیروهای داخلی همچنان رفتارشــان مطابق با کسانی است که با توسعه و 
رشد این کشور مخالف هســتند. وی ادامه داد: چگونه است که این موفقیت های بزرگ را در صحنه سیاسی که با 
حفظ همه منافع ملی و دستاوردهای کشــور بوده به عنوان نقطه ضعف معرفی می کنند. باید پرسید از شما کسانی 
که باعث تحلیل این قطع نامه ها شــدند کجا بودید؟ این صدا و ســیما کدام میزگرد را تشــکیل داد که حداقل آن ها 
را نقد کند. آنهایی که می پرســند سیاست هایشــان به قطع نامه منجر می شود و وقتی قطع نامه ها بر اساس باورها و 
تحلیل های غلط شــان علیه این کشور صادر شد گفتند کاغذ پاره اســت، امروز کجا هستند؟ بانک ادامه داد: این 
آقایانی که امروز به عنوان عالم و اندیشــمند وارد صحنه شــدند و از برجام انتقاد می کننــد آن روزها کجا بودند؟ آیا 
در تریبون هــای نماز جمعه در آن زمان به این موضوعات پرداخته اند که حالا امروز از این تریبون ها که هدفشــان 
تضعیف دولت اســت، برای نقد برجام استفاده می شود؟ وی هم چنین تاکید کرد: موفقیت برجام توسط این دولت 
انجام شــد و سیاســت داخلی همین دولت انتخابات موفقیت آمیزی داشــت و قطعا در اقتصاد هم سیاست های 
دولت موفق می شــوند و آن هایی که جز به تقابل با خارج فکر نمی کنند نگران این هستند که با موفقیت اقتصادی 

دولت حنای شان دیگر رنگی نداشته باشد.
معــاون کل نهــاد ریاســت جمهوری در ادامه یادآور شــد: تنها ســه ماه اســت که برجام مصوب شــده و باید پرســید 
آیــا 36 ماه تخریب اقتصاد کشــور کــه در آن دولــت، بــا قطع نامه ها علیه ایــران ایجاد شــد در این مدت بازســازی 
می شــود؟ آیا توفیق اقتصادی به ضرر کشــور اســت؟ وقتی عــده ای فقط دربــاره تقابل با جهــان صحبت می کنند 
 معلوم اســت که ســرمایه گذاران خارجی به کشــور نمی آیند و حتی ســرمایه گذاران داخلی نیز تحریک می شــوند که 

وارد صحنه نشوند.
کسانی که به دولت انتقاد می کنند که سیاست هایش بر اساس اقتصاد مقاومتی نیست. زمانی که با حرفهای شان اجازه 
ســرمایه گذاری در کشور را نمی دهند آیا این رفتارشــان تخریب اقتصاد مقاومتی به حساب نمی آید؟ البته این تبلیغات 
منفی که به نظر کور می آید تاثیرگذار نخواهد بود چرا که برنامه های اقتصادی دولت با وجود نقایص زیادی که در کشور 

وجود دارد منطقی و اصولی است.
وی با بیان اینکه رشد 5 درصدی که دولت پیش بینی کرده قابل تحقق است، افزود: همین افزایش صادرات نفت و رشد 
اقتصادی را نمی بینند و فراموش کرده اند که با نفت ۱۲۰ دلاری و 45 درصد تورم و رشــد منفی دولت را تحویل داد ه اند. 
آنقدر با موضوعات سیاســی برخورد می کنند کــه می گویند کاهش قیمت هم حاصل برجام اســت و می خواهند همه 
عناصر را در نظر بگیرند که بگویند برجام موفق نبوده. باید به آن ها گفت که آن طرف بایستید و مثل اسرائیل رفتار کنید 

چرا می گویید من نیروی داخلی هستم و برای تخریب جریان سیاسی مقابل خود تحلیل های من درآوردی می کنید.
بانک هم چنین اظهار کرد: افزایش قدرت خرید مردم با هدف فعال ســازی واحدهای صنعتی و حفظ و کاهش تورم و 
مشارکت سیســتم های مالی و پولی برای آینده کشور از برنامه های دولت است تا با افزایش قدرت خرید مردم تولیدات 
داخلی مصرف شــود و واحدهای صنعتی بتوانند با تمام ظرفیت کار کنند. ضمن اینکه دولت برای حدود 7 الی 8 هزار 

واحد صنعتی هدفگذاری کرده تا آن ها را فعال کند.
معاون کل نهاد ریاســت جمهوری اضافه کرد: دولت تدبیر و امید توجه ویژه ای به کشــور دارد کــه بتواند نیاز داخلی و 
حتی خارجی را تامین کند و هدف گذاری دولت عبور از یک بحران بسیار نگران کننده که امکان داشت شرایط کشور را 
به بن بست بکشاند بود. امروز شــاهد این موفقیت هستیم و اگر بخواهیم اقتصاد کشور را بر اساس رهنمودهای مقام 
معظم رهبری که بر اقتصاد مقاومتی یعنی درون زا و برون گرا بودن تاکید دارند توجه داشته باشیم یکی از مهمترین این 

بخش ها که در این اقتصاد می تواند موثر باشد صنعت خودرو است.

ایلنا نوشت: آیا راه فراکسیون اصولگرایان از اتاق رئیس مجلس می گذرد؟
در آستانه برگزاری مرحله دوم انتخابات، نتایج دور نخست کار را به جایی رسانده که اصولگرایان حاضرند در بازی انتخاب رئیس و 

هیات رئیسه از پیش بازنده باشند و دست خالی  خود را برای رقیب آشکار کنند، به شرطی که با حمایت حداقلی »علی لاریجانی«، موفق به 
تشکیل فراکسیون در مجلس دهم شوند.

 روز نو نوشت: سرمایه گذاری 2 میلیارد دلاری احمدی نژاد در آمریکا در سکوت دلواپسان
چطور دولت قبل که ادعای مدیریت جهان و دشمنی با امریکا دارد، در بحبوحه مذاکرات، به سرمایه گذاری دلاری در شکل خرید اوراق 

بهادار با کارگزاری سیتی بانک آمریکا اقدام کرده است؟  

 صراط نیوز نوشت: روحِ ظریفِ برجام بی گناه است
ابتدا مسئولان دولت دست به کار شدند تا مبادا به "روحِ ظریف" برجام آسیبی وارد شود! سپس جهانگیری وارد میدان شد و تکلیف را یکسره 

کرد و گفت که این اتفاق هم تقصیر دولت احمدی نژاد است!

 راه دانا نوشت: برخورد دوگانه زنجیره ای ها با سخنان سیف
در حالی که رسانه های اصلاح طلب پیش از این سخنان سیف رئیس بانک مرکزی را در خصوص اینکه بعد از برجام تقریبا هیچ چیزی 

عاید ایران نشده، بایکوت کرده بودند، صبح امروز این رسانه ها به صورت هماهنگ سخنان رئیس بانک مرکزی در خصوص غارت ۲ 
میلیاردی آمریکا از دارایی های بلوکه شده کشورمان را جزء مهم ترین اخبار خود قرار داده و به صورت گسترده به آن دامن زده اند.

عکس روزسایت نگار

»جاکوب زوما« رئیس 
جمهوری آفریقای 
جنوبی و هیأت همراه، 
عصر امروز )یکشنبه( 
با حضرت آیت الله 
خامنه ای رهبر انقلاب 
اسلامی دیدار کردند.

خبرنامه


